朝陽科技大學 101 學年度碩士班招生考試試題 系 (所)別:幼兒保育系 總分: 100 分 别:一般生 組 第1頁共4頁 科 目:語文能力(含英文閱讀、中文寫作) 第壹部份:英文閱讀,單一選擇題,共二十五題,每題二分,共五十分。 一、詞彙與慣用語(30%) If you want to speak English well, you must ______ it more often. (B) write (C) practice (D) think 2. My brother really hopes he can get a for the NBA game on Saturday night, so I decided to buy one for him. (A) kev (B) ticket (C) answer (D) friend In Taiwan, you cannot drive under the _____ of 18. (A) hour (B) degree (C) time (D) age Jerry spends one hour basketball after school every day. No wonder he plays it so well. (A) playing (B) to play (C) play (D) played 5. English is my favorite , and I am also good at it. (B) sentence (A) subject (C) trick (D) swing 6. Judy's grandfather is very _____. He always knows the best way to do things. (B) lazy (C) proud (A) wise (D) polite Before you want to do something, try to carefully first. (A) visit (B) collect (C) think (D) mean More and more people enjoy doing their ______ on the Net. It saves time and money. (A) shopping (B) swimming (C) cooking (D) dancing Jimmy was so sad because he the math test again. (A) passed (B) wrote (C) taught (D) failed 10. Mr. Lin likes to children's storybooks in his free time. They are interesting to him. (B) look (A) watch (C) read (D) see Don't take without a doctor's advice, even when you are sick. (A) headache (B) fever (C) health (D) medicine 12. In America, when people have a , they just take a rest and drink more water. (A) lake (B) cold (C) menu (D) car 13. Don't forget to fasten your seat belt. It's ______ to drive without wearing it. (A) safe (B) brave (C) dangerous (D) wise 14. Don't be afraid of making mistakes in writing. The most important thing is to them and not to

(C) choose

(D) paste

make the same mistakes again.

(B) correct

(A) collect

	双工 上处上 (++++++	26	2	頁共	4	百
科 目:語	文能力(含英文閱讀	、甲又為作力		, ,	х	-	_
15. Each of us should	do our part to save energy.	Remember, we only ha	ve one				
(A) moon	(B) earth	(C) sun	(D) star				
二、克漏字測驗 (20	9%)						
It has been sever	al years since Tuan Tuan a	nd Yuan Yuan <u>16</u>	to the Taipei City	Zoo	. In tl	he	
past, the two pandas h	nave quickly become the sta	ars of the zoo. About six	million people hav	e vis	sited 1	he	
two pandas during the	past few years. You could	also see a lot of panda-	related toys everyw	here	. It se	em	S
people have forgotten	the koalas in the zoo, which	ch <u>17</u> the most p	opular animals bef	ore '	Fuan '	Tua	an
and Yuan Yuan becar	ne their neighbors.						
The first two koa	alas, Harley and Patrick,	18 to the Taipei C	ity Zoo from Austr	alia	in 19	99.	
About sixty thousand	people19 for ho	urs to see them on the fi	rst day. They were	so ci	ate th	at t	hey
became children's fav	orite animals. Four years l	ater, the Taipei City Zoo	had "their own" ke	oala,	Q-be	is	an
Australian Taiwanese	. His parents, Patrick and I	igi, are both from Austr	alia, but he was bor	m in	Taiw	an.	
He and his younger b	rother, Q-di, are both treas:	ares of the zoo.					
Have you ever b	een to the Taipei City Zoo?	If not, then treat yourse	lf by visiting those	frie	ads fr	om	
Australia.							
	- ·	(0) 1	(T) '				
16. (A) move	(B) moved	(C) have moved	(D) was moving				
17. (A) are	(B) have been	(C) had been	(D) will be				
18. (A) are brought	(B) have been brought	(C) will be brought	(D) were brough				
19. (A) lined up	(B) are lining up	(C) will line up	(D) have lined u	p			
		** 4 191 121	1 1.: 1				
	_ a piece of bad news on T						
	it the safety of their childre					ger	s.
,	en a friend may be dangero	-	-				
	e with them, so their childr	_			-		
•	out it? When I was a child,		iriends in ironi of	my I	iouse	. В	п
now I would never le	t my child out of my sight.	what a sad thing:					
20. (A) will be	(B) is going to have	(C) has	(D) was				
LU, (LL) WILL DC	(D) to going to have	(~) III.	(10) 1143				

(C) are asking

(C) carrying

(D) will ask

(D) carried

(B) were asked

(B) to carry

朝陽科技大學 101 學年度碩士班招生考試試題

總分: 100 分

系(所)別:幼兒保育系

組

21. (A) ask

22. (A) carry

別:一般生

朝陽科技大學 101 學年度碩士班招生考試試題

系 (所) 別:幼兒保育系 總分: 100 分

組 别:一般生

第3頁共4頁 科 目:語文能力(含英文閱讀、中文寫作)

The air in Taiwan is getting worse every day. The pollution from the factories, cars, and motorcycles pollutes their air. It makes things worse that people _______too many trees to build buildings or make paper. They don't understand that trees can help 24 and conserve water and soil. So, people in Taiwan breathe polluted air every day, and many of them get health problems and become sick. We all need fresh air to live, so let's plant more trees, recycle paper, and take the MRT more often. 25 to make Taiwan a better and cleaner place to live in.

23. (A) climb up

(B) cut down

(C) put up

(D) get down

24. (A) create more waste

(B) throw the garbage (C) build a castle

(C) we are sad

(D) clean the air (D) There's not much we

can do

第貳部份:中文,会單一選擇顯十顯及作文,共五十分

25. (A) We should do our best (B) It's difficult

- 一、單一選擇題,請從選項中找出適當的答案。共十題,每題二分,共二十分。
- 「立如□,坐如鐘,臥如弓,行如□,。缺空處應填入(A)山、榕 (B)僧、翁(C)鹵、松(D) 松、風。
- 下列文句的「差」字,何者與「他差人送了封信给我」的「差」字讀音相同?(A)他只會爭功 諉過,真的太「差」勁了 (B)他們兩人的成績,始終相「差;不多(C)你們的桌椅,老是 排得參「差」不齊 (D) 這個工作,只能算是個閒「差」罷了。
- 林伯伯的大兒子,明天要結婚,我們得包禮,以表祝賀·下列賀辭,何者最適合寫在禮金封套? (A) 于歸誌喜 (B) 珠聯璧合 (C) 里仁為美 (D) 美輪美奂。
- 4. 假設王老師是位女老師,你是她學生,若遇到王老師的先生,你要稱他為 (A)師公 (B)師 父(C)師丈(D)師兄。
- 台灣俗諺云:「雞蛋密密亦有縫。」這句話的意思是 (A)江山易改,本性難移 (B)人無遠 5. 庶,必有近憂(C)公說公有理,婆說婆有理(D)騙得了一時,騙不了一世。
- 「痛苦的代價成就了榮耀的光彩。」請問這句話所使用的修辭技巧與下列何句相同? (A)婚姻 像一座圃城 (B)外表冷漠、內心狂熱 (C)朦朧地,山巒靜靜地睡了 (D)詩中有書、畫中 有詩。
- 下列文句「「中成語的使用,何者最恰當?(A)別人都很悠閒,他卻「好整以暇」地忙東忙西 (B) 由於滿腹懷疑,他的神情顯得十分「唯唯諾諾」(C) 檢察官偵查案件,應該抱持著「無 徵不信 | 的態度 (D) 在地狹人稠的都市,無殼蝸牛過著「畏首畏尾」的生活。
- 舉期末了,老師請學生寫下對其他同學的評語,下列評語何者帶有販意?(A)自行其是(B) 自得其樂(C)自強不息(D)自知之明。

朝陽科技大學 101 學年度碩士班招生考試試題

系 (所)別:幼兒保育系

總分: 100 分

組 別:一般生 科 目:語文能

目:語文能力(含英文閱讀、中文寫作)

第4頁共4頁

 下列何者的詞語結構與其他三者不同?(A)冷嘲熱飆(B)聚沙成塔(C)呼朋引伴(D)幸 災樂禍。

10. 下列「」中的副詞,那一個不是時間副詞的用法?(A)「轉眼間」他已經十歲了(B)就在 這「一剎那」,老先生終於恍然大悟了(C)「屢次」告誠你,你就是不當一回事(D)放下屠 刀「立地」成佛。

二、中文寫作:請寫下你對「全球暖化與節能滅碳」的看法。30%